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З А П И С Н И К 

са 39. сједнице Представничког дома Парламентарне скупштине  
Босне и Херцеговине 

 
 
  Сједница је одржана 18. и  25. јуна 2004. године. 

Сједница је 18. јуна почела у 9,10 часова.  Присуствовало је 39 посланика. Оправдано су 
одсуствовали Сеад Авдић, Златко Лагумџија и Мирко Благојевић. 

Из Савјета министара присуствовали су предсједавајући Аднан Терзић, министри Љерка 
Марић и Драган Доко, те замјеник министра одбране Марина Пендеш. 

Због разаматрања извјештаја сједници су присуствовали представници Тужилаштва БиХ 
(Санела Бекрић) и Службеног листа БиХ (Мехмедалија Хуремовић).  

Из међународних организација сједницу су пратили Маја Рибар и Селма Расавац – OHR, 
Кристјан Хаупт -  ОЕБС и  Liam Coughlain – USAID.  

На почетку сједнице предсједавајући Дома, након што је дао кратке уводне напомене, 
упознао је Дом о томе да је сједници присутан господин Удо Јанц, шеф Мисије UNHCR-a у Босни 
и Херцеговини, и да ће се обратити Дому поводом Свјетског дана избјеглица.. 

Господин Удо Јанц обратио се Дому при чему је презентирао и приручник за 
парламентарце – Заштита избјеглица – Водич за међународно избјегличко право. 

Послије излагања представника UNHCR-a, предсједавајући Мартин Рагуж дао је кратку 
паузу. 

Након паузе, предсједавајући је дао уводне напомене поводом допуњеног приједлога 
дневног реда који је усаглашен на Проширеном колегију. 

Селим Бешлагић предложио је да се у дневни ред уврсти Извјештај Канцеларије за ревизију 
о ревизији Предсједништва Босне и Херцеговине за 2003. годину.  

Предсједавајући Мартин Рагуж одговорио је да је, поред Извјештаја о ревизији 
Предсједништва БиХ, Парламенту стигло још шест извјештаја о ревизији других институција који 
су упућени надлежној комисији, па када стигне извјештај надлежне комисије, они ће бити 
уврштени у дневни ред сједнице Дома.  

Поводом приједлога Селима Бешлагића, дискутовали су: Тихомир Глигорић, Сеада 
Палаврић, Јозо Крижановић, Никола Шпирић, Момчило Новаковић, Никола Крагуљ, Мухамед 
Морањкић, Винко Зорић, Милорад Живковић и Бериз Белкић.  

У вези сa приједлогом дневног реда, додатне приједлоге дали су Јозо Крижановић – да се 2. 
тачка помјери на 12. мјесто, Мухамед Морањкић – да се приједлози закона о царинској тарифи 
помјере на почетак дневног реда и Бериз Белкић - да се  Приједлог закона о  измјенама Закона о 
принудном одгађању извршења потраживања на терет Буџета БиХ разматра по члану 104. умјесто 
по члану 105. Пословника. 

 
Послије дискусије о приједлогу дневног реда, предсједавајући се прво осврнуо на приједлог 

Јозе Крижановића да се 2. тачка – потврђивање именовања кандидата за генералске позиције, 
разматра као 12. тачка. Замолио је предлагача да одустане од приједлога, јер је тачка веома важна и 
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не може се пролонгирати. Како предлагач од приједлога није одустао, предсједавајући је на гласање 
дао свој приједлог као пресједавајућег, да остане предложени редослијед дневног реда. 

Приједлог предсједавајућег усвојен је са 27 гласова за, 4 против и једним  уздржаним.  
У вези са приједлогом Селима Бешлагића, предсједавајући Дома рекао је да он као 

предсједавајући Дома  наспрам тог приједлога износи свој приједлог који коренспондира са 
Пословником, да се извјештаји о ревизији институција БиХ разматрају након што надлежна 
комисија достави извјештај о разматрању извјештаја Канцеларије за ревизију. Потом је  приједлог 
Селима Бешлагића дао на гласање. За приједлог гласало је 17, против 19 посланика. Према томе, 
приједлог Селима Бешлагића није усвојен.  

Мухамед Морањкић одустао је од свог приједлога. 
Затим је предсједавајући дао на гласање  приједлог који је он изнио – да се  извјештаји о 

ревизији разматрају на  првој сједници Дома послије разматрања у надлежној комисији. 
Овај приједлог усвојен је са 23 гласа за, 8 против и 3 уздржана.  
Дом је усвојио и приједлог Милорада Живковића – да се Извјештај о ревизији 

Предсједништва БиХ разматра на наредној сједници као посебна тачка дневног реда. За овај 
приједлог гласало је 19, против 7, уздржала су се 2 посланика.  

Послије изјашњавања о приједлозима, предсједавајући Дома констатовао је да 39. сједница 
има сљедећи 
 

Д Н Е В Н И  Р Е Д 
 

1. Посланичка питања и одговори,  
2. Потврђивање листе кандидата за генералске позиције у институцијама одбране БиХ, 
3.  Захтјев Савјета министара за разматрање Приједлога закона о рачуноводству и ревизији Босне 
и Херцеговине по хитном поступку, у складу са чланом 105, 
4. Захтјев Савјета министара за разматрање Приједлога закона о измјенама  Закона о 

привременом одгађању од извршења потраживања на основу извршних одлука на терет 
Буџета институција Босне и Херцеговине по хитном поступку, у складу са чланом 104. 
Пословника, 

5. Захтјев Савјета министара за разматрање Приједлога закона о допунама Закона о царинској 
тарифи Босне и Херцеговине по хитном поступку, у складу са чланом 105. Пословника (број: 
01,02-2-7-3/05. од 18.5.2004), 

6. Захтјев Савјета министара за разматрање Приједлога закона о допунама Закона о царинској 
тарифи БиХ по хитном поступку, у складу са чланом  105. Посовника (број: 01,02-02-2-7/04. 
од 09.06.2004), 

7. Захтјев Савјета министара за разматрање Приједлога закона о допунама Закона о Суду Босне 
и Херцеговине по хитном поступку, у складу са чланом 105. Пословника, 

8. Захтјев Савјета министара за разматрање Приједлога закона о допунама Закона о Тужилаштву 
Босне и Херцеговине по хитном постуку, у складу са чланом 105. Пословника, 

9. Захтјев посланика Мухамеда Морањкића за разматрање Приједлога закона о измјени 
Изборног закона Босне и Херцеговине по хитном поступку, у складу са чл. 104. Пословника, 

10. Приједлог закона о измјенама Закона о омбудсмену за људска права БиХ (прво читање), 
11. Извјештаји Заједничке комисије за одбрамбену и безбједносну политику и надзор над радом 

одбрамбених и безбједносних структура на нивоу БиХ и Комисије за људска права, 
имиграцију, избјеглице и азил поводом приједлога закључака изнесених у расправи о листи 
кандидата за генералске позиције у заједничким институцијама одбране БиХ, 

12. Извјештај о резултатима рада Истражне коммисије ради утврђивања околности хапшења 
Анте Јелавића, Мирослава Прце и Мирослава Рупчића са аспекта поштивања законом 
прописане процедуре и евентуалног кршења људских права и основних слобода, 

13. Информација о раду Тужилаштва Босне и Херцеговине и примјени закона Босне и 
Херцеговине у 2003. години, 

14. Извјештај о финансијском пословању Јавног предузећа Службени лист БиХ по годишњем 
обрачуну за период 2003. године, 

15. Давање сагласности за ратификацију: 
a. Споразума између Савјета минситара Босне и Херцеговине и Савјета министара 

Србије и Црне Горе о условима путовања држављана двију држава, 
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b. Уговора о слободној трговини између БиХ и Републике Албаније.  

 
 

Ад – 1: Посланичка питања и одговори 
 
 Предсједавајући је констатовао да су одговоре на питања добили посланици 
Ибрахим Ђедовић, Адем Хускић и Милош Јовановић. 
 Коментара на одговоре није било. 
 Ново посланичко питање поставио је Милорад Живковић, које гласи: 
 «Да ли је БиХ укључена у разговоре око пројекта прављења нафтовода који ће повезивати 
Русију са луком на хрватском приморју, а требало би да  пролази, између осталог, и кроз Србију и 
Црну Гору (Панчево) и Хрватску (Сисак)?» 
 
Ад – 2: Потврђивање листе кандидата за генералске позиције у институцијама одбране БиХ 
 
 У кратким уводним напоменама предсједавајући Дома Мартин Рагуж прочитао је 
имена предложених кандидата бригадира Сифета Поџића, бригадира Славка Пуљића и 
бригадира Владе Џоића, те напоменуо да су посланици добили извјештај надлежне 
комисије која је подржала одлуку Предсједништва и предложила да и домови 
Парламентарне скупштине потврде именовање предложених кандидата.  
 Први се за ријеч јавио Мухамед Морањкић. Између осталог, рекао је да има 
сазнања да су неки од предложених кандидата већ једном били на провјери и да су наводно 
били одбијени, па су сада поново предложени. 
 Винко Зорић је, између осталог, рекао да има сазнања да неки од предложених 
кандидата неће добити подршку Дома, па је стога предложио да се гласање изврши 
појединачно о сваком кандидату. 
 Никола Шпирић  у својој првој  дискусији рекао је, између осталог, да не треба 
робовати пакет-рјешењима, поготово кад се бирају кандидати за виталне државне службе и 
да треба бирати најспособније људе који ће успјешно спроводити реформе. Затим је рекао 
да ће подржати именовање Славка Пуљића и Владе Џоића, али да именовање Сифета 
Поџића неће подржати јер станује у стану који је власништво пуковника Јове Вукобрата 
који је држављанин БиХ и који је од 1992. године био припадник Војске Републике Српске 
и пензионисан је у оквиру Војске РС-а. Рекао је да Јово Вукобрат није успио вратити свој 
стан који је 1992. године и откупио, те нагласио да има документацију Јове Вукобрата. 
 Шефик Џаферовић рекао је да ће он подржати листу коју је Парламенту доставило 
Предсједништво Босне и Херцеговине, на којој су кандидати Сифет Поџић, Славко Пуљић 
и Владо Џоић. Нагласио је да су сви кандидати били на провјери од стране СФОР-а и  
других одговарајућих институција. Зато не желим да вјерујем расправама које данас имамо 
и оне за мене нису релевантне, тим прије што постоји одлука Дома за људска права у којој 
стоји да је захтјев Јове Вукобрата неприхватљив, рекао је, између осталог, Шефик 
Џаферовић у својој  дискусији.  
 У оквиру ове тачке дневног реда вођена је дуга и полемична дискусија у којој су 
учествовали: Винко Зорић, Шефик Џаферовић, Младен Поточник, Јозо Крижановић, 
Тихомир Глигорић, Муниб Јусуфовић, Никола Шпирић, Иво Миро Јовић, Милорад 
Живковић, Сеада Палаврић, Момчило Новаковић, Петар Кунић, Бериз Белкић, Адем 
Хускић, Изет Хаџић, Азра Хаџиахметовић и Нијаз Дураковић.  
 Послије ових дискусија, говорила је Марина Пендеш, замјеница министра одбране.  
 Након излагања замјенице министра одбране, предсједавајући Мартин Рагуж 
констатовао је да су у дискусији изнесена три приједлога: 

- да се гласа појединачно о предложеним кандидатима, 
- да се гласа о листи у цјелини и 
- да се изјашњавање о листи кандидата одгоди због неприсуства предлагача. 
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Јозо Крижановић појаснио је да је приједлог закључка формулисао зато што је 

дотадашња расправа ишла у смјеру тражења одређених појашњења које у том тренутку 
нису посланици могли добити. Уз пуно уважавање замјенице министра, њено излагање не 
може се сматрати образложењем предлагача, рекао је, између осталог, Јозо Крижановић и 
затражио да се Дом о његовом приједлогу закључка изјасни.  

Услиједила је пауза, а након паузе Дом је усвојио приједлог Јозе Крижановића, да се 
због неприсуства предлагача одгоди изјашњавње о Одлуци о утврђивању листе 
кандидата за генералске позиције у зајеедничким институцијама одбране Босне и 
Херцеговине.  
 
Ад – 3: Захтјев Савјета министара за разматрање Приједлога закона о рачуноводству и ревизији 
             Босне и Херцеговине по хитном поступку, у складу са чланом 105. Пословника 
 
 У оквиру ове тачке дискутовали су Бериз Белкић, Никола Шпирић, Мирсад Ћеман, Ружа 
Сопта, Момчило Новаковић, Јозо Крижановић, Петар Кунић и  Винко Зорић. У име предлагача 
говорила је министар Љерка Марић. 
 Са 31 гласом за, 4 против и једним уздржаним,  Дом је усвојио захтјев Савјета министара за 
хитни поступак, по члану 105. 
 Закон о рачуноводству и ревизији Босне и Херцеговине усвојен је са 35 гласова за и 2 
против.  
 
Ад – 4:  Захтјев Савјета министара за разматрање Приједлога закона о измјенама  Закона о 
привременом одгађању од извршења потраживања на основу извршних одлука на терет Буџета 
институција Босне и Херцеговине по хитном поступку, у складу са чланом 104. Пословника 
 
 Без дискусије Дом је усвојио захтјев Савјета министара да се Приједлог закона о измјенама  
Закона о привременом одгађању од извршења потраживања на основу извршних одлука на терет 
Буџета институција Босне и Херцеговине разматра  по хитном поступку, у складу са чланом 104. 
Пословника. 
 
Ад – 5: Захтјев Савјета министара за разматрање Приједлога закона о допунама Закона о царинској 
             тарифи Босне и Херцеговине по хитном поступку, у складу са чланом 105. Пословника 
            (број: 01,02-2-7-3/05. од 18.5.2004.) 
 

Прије усвајања захтјева за хитни поступак дискутовали су Јозо Крижановић и Мирсад Ћеман. 
 Захтјев Савјета министара усвојен је са 29 гласова за , 2 против и 6 уздржаних.  
 У дискусији о Приједлогу закона учествовали су: Ружа Сопта, Јозо Крижановић, Бериз 
Белкић, Муниб Јусуфовић, Азра Хаџиахметовић, Сеада Палаврић, Адем Хускић и Никола Шпирић. 
На питања из дискусије, у име предлагача, одговарао је министар Драган Доко.  
 Послије дискусије, Дом је усвојио Закон о допунама Закона о царинској тарифи Босне и 
Херцеговине. 
За Закон гласала су 23 посланика, 10 је гласало против, а 3 су била уздржана. 
 
Ад – 6: Захтјев Савјета министара за разматрање Приједлога закона о допунама Закона о  
             Царинској тарифи БиХ по хитном поступку, у складу са чланом 105. Пословника 
             (број: 01,02-02-2-7/04. од 09.06.2004) 
 
 О захтјеву за хитни поступак није било дискусије, па је усвојен са 28 гласова за, 7 против и 
једним уздржаним. 
 У дискусији о Приједлогу закона учествовали су: Мухамед Морањкић, Винко Зорић, Селим 
Бешлагић, Сеада Палаврић и Петар Кунић. 
 Послије дискусије Дом је, са 26 гласова за, 7 против и 4 уздржана, усвојио Закон о допунама 
Закона о царинској тарифи. 
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Ад -  7. и 8.
 Без дискусије и једногласно Дом је усвојио захтјеве Савјета министара  за хитни поступак,  
по члану 105. Пословника Дома, а затим су једногласно усвојени: 

- Закон о допунама Закона о Суду Босне и Херцеговине и  
- Закон о Тужилаштву Босне и Херцеговине. 

 
Ад – 9: Захтјев посланика Мухамеда Морањкића за разматрање Приједлога закона о измјени 
                   Изборног закона Босне и Херцеговине по хитном поступку, у складу са  
                  чланом 104. Пословника 
 
 У оквиру ове тачке дискутовали су: Милош Јовановић, Винко Зорић, Петар Кунић и 
Мухамед Алтић. У својству предлагача говорио је Мухамед Морањкић. 
 Са 29 гласова за, 3 против и једним уздржаним, усвојен је захтјев посланика Мухамеда 
Морањкића за разматрање Приједлога закона о измјени Изборног закона Босне и Херцеговине по 
члану 104. Пословника Дома.  
 
Ад – 10: Приједлог закона о измјенама Закона о омбудсмену за људска права БиХ (прво читање) 
 
 Предсједавајући Дома Мартин Рагуж у уводним напоменама подсјетио је посланике на 
извјештај надлежне комисије,  нагласивши да је Комисија коснтатовала да није било амандмана на 
Приједлог закона и да је Приједлог закона усвојила у предложеном тексту.  
 У оквиру ове тачке није било дискусије. 
 Дом је и у првом и у другом читању усвојио Закон о измјенама Закона о омбудсмену за 
људска права Босне и Херцеговине.  
 Приликом гласања у првом читању један посланик био је уздржан, а у другом читању Закон 
је усвојен једногласно – са 33 гласа.  
 
 Овим је завршен први дио 39. сједнице. Закључујући први дио сједнице, предсједавајући је 
упознао посланике о томе да ће се наставак сједнице одржати 25. јуна. 
 
 Други дио 39. сједнице одржан је 25. јуна 2004. године. Присуствовало је 35 
посланика. Одсуство су оправдали: Мирко Благојевић, Мухамед Алтић, Азра Хаџиахметовић, 
Елмир Јахић, Иво Лозанчић, Ибрахим Ђедовић и Младен Поточник.  
 Из Савјета министара присуствовали су министри Никола Радовановић и Мирсад Кебо, а из 
међународних организација Маја Рибар – ОHR, Кристјан Хаупт – ОЕБС, Јелена Деспот – ЕUPM и 
Al Biridgwood – британска амбасада. 
 Сједници су присуствовали представници Тужилаштва – Маринко Јурчевић и Службеног 
листа – Мехмедалија Хуремовић.  
 На почетку наставка сједнице предсједавајући је констатовао да је за наставак сједнице 
остало 6 нереализованих тачака дневног реда, а то су:  
 

1. Потврђивање листе кандидата за генералске позиције у институцијама одбране БиХ, 
2. Извјештаји Заједничке комисије за одбрамбену и безбједносну политику и надзор над радом 

одбрамбених и безбједносних структура на нивоу БиХ и Комисије за људска права, 
имиграцију, избјеглице и азил поводом приједлога закључака изнесених у расправи о листи 
кандидата за генералске позиције у заједничким институцијама одбране БиХ, 

3. Извјештај о резултатима рада Истражне коммисије ради утврђивања околности хапшења 
Анте Јелавића, Мирослава Прце и Мирослава Рупчића са аспекта поштивања законом 
прописане процедуре и евентуалног кршења људских права и основних слобода, 

4. Информација о раду Тужилаштва Босне и Херцеговине и примјени закона Босне и 
Херцеговине у 2003. години, 

5. Извјештај о финансијском пословању Јавног предузећа Службени лист БиХ по годишњем 
обрачуну за период 2003., 

6. Давање сагласности за ратификацију: 
a) Споразума између Савјета  министара Босне и Херцеговине и Савјета министара Србије и 

Црне Горе о условима путовања држављана двију држава, 
b) Уговора о слободној трговини између БиХ и Републике Албаније.  
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Затим је предсједавајући обавијестио посланике о томе да је на сједници договорено да се у 
тачку 1. наставка сједнице уврсти и потврђивање кандидата за ентитеске војске, о чему је приједлог 
у међувремену достављен. Обавијестио је посланике такође да је на сједници Проширеног колегија 
Дома одлучено да се послије 39. сједнице одржи 40.сједница на којој ће се одлучити о захтјевима 
Савјета министара за процедуру по члану 104. Пословника за један број законских приједлога који 
су у  међувремену достављени, како би надлежне комисије могле разматрати приједлоге закона у 
комисијској фази. 

 
Ад – 1: наставка сједнице: Потврђивање листе кандидата за генералске позиције  
             у институцијама одбране БиХ 

  
Послије уводних напомена предсједавајући је констатовао да је на претходном дијелу 

сједнице завршена расправа о листи кандидата за генералске позиције, када је изјашњавање 
одгођено због неприсуства предлагача. Такође је констатовао да сада сједници присуствује 
министар одбране који је од Предједништва овлаштен да образложи и заступа приједлоге 
Предсједништва. Затим је дао ријеч министру одбране.  

Министар Никола Радовановић образложио је приједлог Предсједништва за именовање 
кандидата за генералске позиције у заједничким институцијама одбране БиХ, као и за позиције у 
војскама Федерације БиХ и Републике Срспке. 

У вези са спорним питањем везаним за бригадира Сифета Поџића, министар Радовановић 
упознао је Дом да је ово питање било предмет расправе у Министарству одбране и на 50. сједници 
Предсједништва БиХ, одржаној 23. јуна текуће године. Затим је упознао Дом о томе да је 
Министарство одбране прикупило расположиву документацију од Сифета Поџића и од надлежних 
институција Федерације БиХ, као и важећу документацију и изјаве Јове Вукобрата, те да је, на 
основу расположивих докумената, припремљена информација која ће бити данас упућена на 
разматрање Заједничком одбору за одбрану и безбједност.  Закључак Минстарства одбране јесте да 
је Сифет Поџић ушао у посјед, односно стекао станарско право на основу одлука надлежних 
институција Федерације БиХ и да је, у складу са одредбама позитивних закона Федерације, извршио 
откуп стана, те да он лично није прекршио одредбе закона. Наша препорука је да Парламент 
потврди кандидатуру Сифета Поџића, с обзиром да се не ради о личном поступку који би био у 
супротности са одредбама  важећих закона, рекао је, поред осталог, министар Радовановић. Такође 
је министар одбране  изнио мишљење да се о свим кандидатима треба гласати појединачно с 
обзиром да се ради о различитим дужностима.  

Након излагања министра Радовановића, услиједила је дискусија у којој су учествовали: 
Селим Бешлагић, Бериз Белкић, Момчило Новаковић, Сеада Палаврић, Никола Шпирић, Муниб 
Јусуфовић, Тихомир Глигорић, Љиљана Милићевић, Златко Лагумџија, Винко Зорић, Милорад 
Живковић и Мартин Рагуж.  

Након дискусије, предсједавајући је дао паузу коју је тражио Клуб СДС-а. 
Након паузе, предсједавајући Клуба СДС-а Момчило Новаковић изнио је приједлог 

закључака, у три тачке, рекавши да од односа Дома према овим закључцима зависи однос Клуба 
према предложеним кандидатима. Овакавим ставом Клуб СДС-а руководио се, прије свега,  
потребом да се до 28. јуна испуне услови везани за Самит у Истанбулу и да се не доведе у питање 
добра воља која је показана кроз подршку реформама у досадашњем процесу, рекао је, између 
осталог, Момчило Новаковић.  

Даље су дискутовали Никола Шпирић, Златко Лагумџија, Бериз Белкић и Шефик 
Џаферовић, а послије ових дискусија предсједавајући је констатовао да од сада имамо четири 
приједлога закључака, од којих је један поднио Златко Лагумџија, а три Момчило Новаковић, те да 
ће се Дом појединачно изјаснити о сваком приједлогу.  

Прво је предсједавајући на гласање дао приједлог закључка Златка Лагумџије – да се 
задужи Заједничка комисија за контролу над радом одбрамбених и безбједносних структура, 
да у року од три мјесеца достави цјеловит извјештај  о стању у области одбрамбених 
структура, са освртом на све битне аспекте.  

Приједлог овог закључка усвојен је са 26 гласова за, а 2 посланика била су  уздржана.  
Затим се Дом изјаснио о приједлозима закључака у 3 тачке, које је поднио Момчило 

Новаковић у име Клуба СДС-а, уз корекцију закључка под тач. 1. на интервенцију Бериза Белкића и 
Шефика Џаферовића.  
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 Закључак под тачком 1. усвојен је са 21 гласом за, 4 против и 9 уздржаних. 
 Закључак под бр. 2. усвојен је са 29 гласова за, 3 против и 3 уздржана. 
 Закључак под бр. 3. усвојен је такође са 29 гласова за, 3 против и 3 уздржана.  
 Према томе, прије изјашњавања о кандидатима, Дом је усвојио закључке сљедећег садржаја: 

 
1. Дом задужује Заједничку комисију  за одбрамбену и безбједносну политику и 

надзор над радом одбрамбених и безбједносних структура на нивоу БиХ да,  у року од три 
мјесеца, достави цјеловит извјештај о стању у одбрамбеним и безбједносним структурама у 
БиХ, са  освртом на све битне аспекте.  

2. Дом захтијева да сва војна и друга лица, након окончања поступка на Уставном 
суду Босне и Херцеговине, безусловно поступе по одлуци Суда. 

3. Деведесет дана након одлуке Уставног суда Заједничка комисија за одбрамбену и 
безбједносну политику и надзор над радом одбрамбених и безбједносних структура БиХ о 
реализацији Одлуке Суда  информисаће Представнички дом.  

4. Представнички дом задужује Заједничку комисију за одбрамбену и безбједносну 
политику и надзор над радом одбрамбених и безбједосних структура на нивоу БиХ да,  у 
контактима са ентитетским министарствима одбране, раде на рјешавању питања спорних 
војних станова.  

 
Након усвајања закључака, предсједавајући је појединачно дао на гласање потврђивање 

кандидата за генералске позиције, према приједлогу Предсједништва БиХ. 
 Потврђени су кандидати за генералске позиције, како слиједи: 
 

I - У институцијама одбране БиХ: 
1. бригадир Сифет Поџић – на дужност начелника Зејдничког штаба БиХ (за 

гласало 29, против 4, уздржана 2),  
2. бригадир Славко Пуљић – на дужност замјеника начелника Заједничког штаба 

БиХ за операције (за 29, уздржано 6) и 
3. бригади Владо Џоић – на дужност команданта Оперативне команде БиХ (за 29, 

против 1. уздржано 5) 
 
II - За Војску Федерације БиХ предложени су:  

1. бригадир Хајрудин Грабовица – на дужност команданта Заједничке команде 
Војске Федерације БиХ (за 28, уздржано 7), 

2. пуковник Југослав Брдар – на дужност замјеника команданта Заједничке команде 
Војске Федерације БиХ (за 28, уздржано 7), 

3. бригадир Мирсад Гутић – на дужност команданта 1. оклопно-механизоване 
бригаде Војске Федерације БиХ  (за 28, уздржано 7) и 

4. пуковник Анто Јелеч – на дужност команданта 2. механизоване бригаде Војске 
Федерације БиХ (за 28, узржано 7). 

 
III - За Војску Републике Српске предложени су: 

1. генерал-мајор Новак Ђукић – на дужност начелника Генералштаба Војске 
Републике Српске (за 26, против 2, уздржано 7) и 

2. генерал-мајор Стаменко Новаковић – на дужност команданта 15.механизоване 
бригаде Републике Српске (за 28, уздржано 7 посланика). 

 
Ад – 2:  наставка: Извјештаји Заједничке комисије за одбрамбену и безбједносну политику 
и надзор над радом одбрамбених и безбједносних структура на нивоу БиХ и Комисије за 
људска права,имиграцију, избјеглице и азил поводом приједлога закључака изнесених у 
расправи о листи кандидата за генералске позиције у заједничким институцијама одбране 
БиХ 
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 У оквиру ове тачке краће су дискутовали: Селим Бешлагић, Милорад Живковић, Јозо 
Крижановић, Сеада Палаврић и Тихомир Глигорић.  
 Сеада Палаврић рекла је, поред осталог, да су приједлози закључака Комисије за 
људска права сублимирани у закључцима Заједничке комисије за одбрамбену и 
безбједносну политику и да треба гласати само о закључцима ове комисије.  
 Приједлог Сеаде Палаврић подржао је и Тихомир Глигорић.  
 Након дискусије, предсједавајући је предложио да се Дом изјасни одједном о свим 
закључцима Заједничке комисије, у које су сублимирани и приједлози закључака 
Комисије за људска права.  
 Са 30 гласова за и 2 уздржана усвојени су сљедећи  
 

З А К Љ У Ч Ц И 
1. Даје се подршка свим настојањима која воде «Партнерству за мир» на Самиту у 

Истанбулу и тражи се од свих институција у Босни и Херцеговини да изврше своје 
обавезе и на тај начин омогуће испуњење тог циља. 

2. Комисија сматра да се процеси провјере за именовања у Оружане снаге БиХ 
морају водити у складу са релевантним међународним и домаћим правним актима 
(Европском конвенцијом о заштити људских права и основних слобода, 
Правилима Римског пута, Уставом  БиХ и законима  ове земље). 

3. Комисија констатује да процес провјере генерала није био транспарентан, а 
дијелови тог процеса вођени су тако  да се није водило рачуна о  принципима о 
поштивању људских права и основних слобода. 

4. Комисија сматра да се законом стечена права из радног односа као и права која се 
односе на социјални статус не могу ускраћивати у процесу провјере. 

5. У жељи да се обезбиједи сарадња између институција БиХ, сматрамо да је 
неопходно присуство предлагача или његовог заступника на сједницама оба дома 
Парламентарне скупштине БиХ ради што квалитетнијег образложења понуђених 
рјешења, укључујући и Предсједништво БиХ. 

6. Поред упућивања овог извјештаја Представничком дому, на што је обавезана 
његовим закључком, Заједничка комисија упућује Извјештај и Дому народа 
Парламентарне скупштине БиХ водећи рачуна о значају закључака. 

 
Ад – 3: Извјештај о резултатима рада Истражне комисије ради утврђивања околности хапшења  
             Анте Јелавића, Мирослава Прце и Мирослава Рупчића са аспекта поштивања законом  

      прописане процедуре и евентуалног кршења људских права и основних слобода 
 
 Филип Андрић образложио је Извјештај Истражне комисије. 

У дискусији су учествовали: Момчило Новаковић,  Хазим Фелић, Златко Лагумџија, Јозо 
Крижановић,  Никола Шпирић,  Сеада Палаврић, Шефик Џаферовић, Мартин Рагуж, Милош 
Јовановић, Петар Кунић, Иво Миро Јовић, Селим Бешлагић,  Винко Зорић и  Филип Андрић. 

Након тога, предсједавајући је констатовао да су у дискусији Јозо Крижановић, 
Винко Зорић и Никола Шпирић предложили закључке сличног садржаја, које је подржала и 
Истражна комисија. Затим је те приједлоге сублимирао у закључак сљедећег садржаја:  

Извјештај Истражне комисије упућује се Министарству правде и Министарству 
безбједности Босне и Херцеговине,  која се  задужују  да, на трагу расправе која је о 
Извјештају вођена  на сједници Дома, од надлежних институција затраже оцјену питања 
односа појединих дијелова власти,  те да након тога Дому доставе оцјену прикупљених 
података, о чему ће Дом расправљати и коначно се одредити према Извјештају Истражне 
комисије.  

 Са 25 гласова за и 3 уздржана Дом је усвојио овај закључак.  
У дискусији у оквиру ове тачке Сеада Палаврић предложила је да Дом закључком обавеже 

Министарство финансија и трезора да, у складу са законом, вишак средстава Регулаторне агенције 
за комуникације (CRA) пренесе на располагање СИПА-е како би јој се омогућило ефикасније 
обављање функције.  
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У вези са овим приједлогом предсједавајући је констатовао да је интенција позитивна будући 

да се ради о стварању повољнијих услова за рад СИПА-е, па је предложио да се  приједлог закључка   
као иницијатива упути Комисији за финансије и буџет да га размотри и Дом обавијести о своме 
ставу.  

 Приједлог предсједавајућег је прихваћен.  
 

Ад – 4.  Информација о раду Тужилаштва Босне и Херцеговине и примјени закона  
       Босне и Херцеговине у 2003. години 
 
 Поводом Информације о раду Тужилаштва дискутовали су Бериз Белкић, Мирсад Ћеман, 
Јозо Крижановић, Муниб Јусуфовић, Иво Миро Јовић, Шефик Џаферовић и Момчило 
Новаковић. 
 На питања из дискусије одговорио је представник Тужилаштва Маринко Јурчевић.  
 Послије дискусије предсједавајући је констатовао да, по Пословнику, Дом Информацију 
прима к знању, а да свакако треба афирмисати улогу Парламента у стварању услова за 
квалитетнији рад Тужилаштва.  
 Дом је информацију примио к знању. 

 
Ад – 5:  Извјештај о финансијском пословању Јавног предузећа Службени лист БиХ по  

       годишњем обрачуну за период 2003. године 
 

 У вези са овим  извјештајем вођена је дужа дискусија у којој су учествовали: Фатима Лехо, 
Мирсад Ћеман, Милош Јовановић,  Винко Зорић, Момчило Новаковић, Иво Миро Јовић,  Селим 
Бешлагић, Љиљана Милићевић, Филип Андрић,  Адем Хускић,  Јелина Ђурковић, Сеада Палаврић, 
Муниб Јусуфовић,  Никола Шпирић, Бериз Белкић и Мартин Рагуж.  У име Службеног листа 
говорио је директор Мехмедалија Хуремовић.  

Након тога предсједавајући је констатовао да је у дискусији постављено много  дилема и 
питања, између остаог, и  у вези са статусом Службеног листа, те да је и директор Хуремовић рекао 
да статус ове установе није коначно дефинисан. Предложио је зато да Дом усвоји закључак којим 
Комисију за финансије и буџет задужује да сублимира приједлоге из дискусије везано за 
усмјеравање добити Службеног листа и остало, те да предложи одређене закључке и достави 
их Савјету министара.  

Прво је предсједавајући на гласање дао Извјештај.  
 За Извјештај је гласало 16, против 6, уздржала су се 2 посланика.  
 Предсједавајући је констатовао да није било ентитетске већине, па је одмах спроведено 
усаглашавање у Комисији Колегија. Како је у Колегију постигнута сагласност, предсједавајући је 
констатовао да је Извјештај о финансијском пословању ЈП Службени лист за 2003.годину усвојен. 
 Затим је Дом, са 23 гласа за, једним против и једним уздржаним, усвојио закључак који је 
предложио предсједавајући Дома 
 
Ад – 6: Давање сагласности за ратификацију: 
  а)  Споразума између Савјета  минситара Босне и Херцеговине и Савјета министара Србије и 
                  Црне Горе о условима путовања држављана двију држава, 

б) Уговора о слободној трговини између БиХ и Републике Албаније.  
  
 Кратко је дискутовао Селим Бешлагић. 
 Дом је са 23 гласа за, једним против и јендим уздржаним, дао сагласност за ратификацију 
аката под подтачком а) и б). 
 Овим је, у 18,00 часова, завршена 39. сједница Представничког дома. 
 Саставни дио Записника је транскрипт 39. сједнице. 
 
 

   СЕКРЕТАР                                                                                  ПРЕДСЈЕДАВАЈУЋИ 
  ПРЕДСТАВНИЧКОГ ДОМА        ПРЕДСТАВНИЧКОГ ДОМА 
         Бранка Тодоровић                                                           Мартин Рагуж 

 
 


